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ZÁPIS Z PÁTÉHO ZASEDÁNÍ KOMISE KULTURY A VZDĚLÁVÁNÍ  

Rady městské části Praha 17 konaného dne 30. 11. 2015 

 v areálu poutního místa Panny Marie Vítězné na Bílé Hoře,  

Karlovarská 3, 163 00 Praha 6 – Řepy. 

 

Přítomni: MUDr. Antoine Katra 

Mgr. Jitka Synková 

RNDr. František Kopecký 

Ing. Olga Ryšavá 

Tomáš Finger 

JUDr. Kateřina Kaljkovičová 

Omluveni: Daniel Mencl  

(Prezenční listina je k dispozici u tajemníka komise Mgr. N. Zemanové) 

Jako hosté:  sestra Petra Pavlíčková 

  sestra Anežka Najmanová 

  Ing. Arch. Michal Ibl 

Program: 

1. Seznámení s historií místa, činnost společenství  

2. Projednání dalšího plánu práce Komise kultury a vzdělávání 

 

Průběh jednání: 

 

MUDr. Antoine Katra  přivítal přítomné a představil sestru Petru a sestru Anežku, které patří 

k řádu benediktinek. Areál poutního místa Panny Marie Vítězné na Bílé Hoře nesloužil 

původně jako klášter. Tuto funkci plní až od vysvěcení 8. 12. 2007. Komunita Venio je 

benediktinské společenství, které vzniklo na počátku 20. Století v Mnichově. Sestry žijí 

specifickým způsobem života – vykonávají civilní povolání a řeholní oblečení je používáno jen 

při přesně definovaných příležitostech. Klášter na Bílé Hoře je prvním založením mnichovské 

komunity za dobu její historie. Sestry navazují na téměř tisíciletou tradici benediktinek od sv. 

Jiří na Pražském Hradě - vůbec prvního kláštera na území Čech. 

Ing. Arch. Michal Ibl se sestrou Petrou provedli členy komise areálem a v prezentaci ukázali 

postupné opravy areálu realizované i stav částí, kde jsou opravy nutné. 

Sestra Petra seznámila členy s plánem rehabilitace poutního místa, jehož stav byl při zahájení 

činnosti benediktinek velmi neutěšený. Rehabilitace je rozložena do částí, aby bylo možné 

zahájit práce při získání i menších finančních částek.  Je v ní zahrnuta oprava např. fresek, 

klenby kostela, soch, elektroinstalace, snížení vlhkosti objektu a salinity. Snahou je získat 

prostředky z grantových programů všech typů – Norské fondy, MHMP, Ministerstvo kultury 

apod. Sestry jsou velmi aktivní při oslovování množství subjektů i osob a podařilo se jim 

shromáždit i z drobných darů 6 mil. na opravy (dary jedinců i firem, ale také  např. nadace Z. 

Bakaly, 2 mil V areálu jsou pořádány koncerty v kostele i na nádvoří, přednášky, umělecké 

projekty a různá setkání. Klášter má opraven také dům pro hosty, kde je možné ubytování v 10 

jednolůžkových pokojích. 

Katra – ocenil množství práce, která je zde prováděna a oslovil sestry s možností publikace 

článku o komunitě a areálu v časopise Řepská 17. 

Sestra Petra – ocenila finanční podporu z grantu MČ Praha 17 na kulturní činnost ve výši 

50 000,- Kč. Upozornila následně na snahu komunity získávat granty. Tyto jsou ale často 

vázány na vysoký podíl spoluúčasti 30-60%, který je nutné zajistit. V tomto ohledu hledá 

komunita pomoc. Nebylo by možné zapojit i letiště, jehož provoz působí špatně na budovy? 

Starostka vysvětlila původ tohoto grantu z financí, které získává městská část z výherních 

automatů. Letiště Praha již velké dotace neposkytuje, protože po opravě drah je provoz 
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omezen. Činnost komunity podporujeme, ale investice do budov je již jiná otázka. Hlavní 

město Praha si nechává velkou část prostředků a měla by se tedy také na údržbě takovýchto 

objektů většinově podílet. Za městskou část je ochotna podpořit žádosti komunity na MHMP.  

Ing. Arch Ibl upozornil na významné výročí bitvy na Bílé Hoře v roce 2020, ke kterému by 

bylo vhodné směřovat aktivity, 

Sestra Petra upozornila také na významný turistický ruch, který se areálu dotýká. Prohlídky 

provádějí sestry po domluvě, ale kdyby se v budoucnu situace zlepšila, bylo by možné tuto 

službu zajistit trvale jednou osobou. 

Ing. Ryšavá navrhla rozšíření kontaktů se školami, pro něž by objekt byl zajímavý jak 

z hlediska historického, tak uměleckého. 

Sestra Petra by takovou spolupráci přivítala. Areál je uzavřen od rušné ulice a již máme 

zkušenosti, že je pro školy ideální. Sami pořádáme koncerty a soustředění dětských souborů. 

Informace o možnostech pro školy v tomto směru zajistí Mgr. Zemanová. 

JUDr. Kaljkovičová se zajímala jak je zajištěna propagace činnosti, protože sama jako 

obyvatelka Řep neměla představu o přístupnosti areálu. 

Sestra Pera vysvětlila, že využívají webové stránky, vývěsky. Do budoucna je v plánu instalace 

osvětlené tabule s informacemi u vchodu do areálu. Jakákoliv další pomoc v tomto směru je 

vítána. 

RNDr. Kopecký informoval, že se pokoušel o navázání kontaktu v tomto směru s Kulturáčkem 

na Bílé Hoře, ale zatím bez odezvy. 

Sestra Petra ještě vysvětlila, že velkým problémem je celkové zabezpečení areálu. Nedostatek 

venkovního osvětlení navíc znesnadňuje přehled o návštěvnících a omezuje činnost v zimních 

měsících.  

Pan Finger nabídl svou pomoc v navázání kontaktů s firmami k získání sponzorů a navrhl 

spolupráci s KC Průhon. 

Tuto spolupráci podpořila i starostka. Velmi dobře probíhá tato informovanost prostřednictvím 

knihovny, která je teď plně využívána i v sobotu. Letáčky je možné donést tam nebo i na Úřad 

MČ Praha 17. 

 

Závěry a usnesení: 

1. Komise navrhuje zajištění prezentace komunity a areálu v časopise MČ Praha 17  

2. Komise doporučuje rozvoj spolupráce s komunitou včetně podpory získávání financí 

v projektech 

3. Komise navrhuje podporu spolupráce s KC Průhon zejména ve věci propagace a 

společných akcí 
 

MUDr. A. Katra poděkoval přítomným za účast, rozloučil se a ukončil zasedání. 

 

 

V Praze dne: 1. 12. 2015 

Zapsala: Zemanová Schválil: A. Katra 

 

 

Ověřil:  


